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El senyor vicepresident segon i conseller d’Habitatge i 
Arquitectura Bioclimàtica:

El Partit Popular va invertir en una legislatura sencera poc 
menys de quatre milions...

 
La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyories .

El senyor vicepresident segon i conseller d’Habitatge i 
Arquitectura Bioclimàtica:

...d’euros per a mantindre el parc públic. Quatre milions 
d’euros .

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyories .

El senyor vicepresident segon i conseller d’Habitatge i 
Arquitectura Bioclimàtica:

Sap quant porta el govern del Botànic invertits? Fixe’s vosté, 
quan acabe l’any 2021, haurem invertit més de 43 milions 
d’euros . (Aplaudiments) Hem multiplicat per deu la xifra del 
Partit Popular, per deu. No estem parlant del coronavirus en 
Madrid .

Li tractaré d’il·lustrar la diferència entre vostés i nosaltres, 
amb un exemple molt clar, que espere que li servisca per a 
entendre davant de quins interessos vostés estan responent.

Mentres vostés van invertir poc més d’un milió d’euros a 
l’any perquè la gent visquera al parc públic, estaven pagant 
set milions i mig d’euros a un banc per la desastrosa gestió 
del forat del circuit de la Fórmula 1. Veu vosté la diferència? 
Un milió d’euros perquè la gent visca...

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyoria .

El senyor vicepresident segon i conseller d’Habitatge i 
Arquitectura Bioclimàtica:

...set milions i mig per a la Fórmula 1. Açò és de vergonya, 
senyor Castelló (aplaudiments), açò és de vergonya.

I, senyoria, està molt bé que tant vosté como el partit al 
qual representa tracten de traure rèdit polític de totes 
estes coses, però sense molt èxit, tot cal dir-ho. Però vaig a 
plantejar-los una cosa respecte al tanteig, que realment va a 
sorprendre’ls .

Diuen vostés: «No existe una relación entre las graves 
consecuencias de la crisis de la COVID-19 y la necesaria 
protección de la salud con la regulación de los derechos para 
ampliar el parque público de vivienda».

Açò, pot pensar que el que estan diguent és que no hi ha 
relació entre la crisi sanitària i que la gent tinga cases. Vosté 
pot pensar que açò és una faula. Jo també ho pensava, 
quan m’ho van passar. Són els seus arguments en el recurs 
d’inconstitucionalitat que han presentat contra el tanteig i el 
retracte .

És a dir, açò que vostés han dit, que és una barbaritat, estan 
vostés mantenint-ho davant del Tribunal Constitucional, per 
cert, en un recurs firmat pel senyor Alberto Fabra, que és 
senador per decisió d’este parlament, i està col·locant pals 
en les rodes perquè els valencians no tinguen parc públic.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Continuem en la pregunta número 63, formulada per la 
diputada Elisa Díaz, del Grup Parlamentari Popular, al 
Consell sobre la variant de Pedralba, que serà substanciada 
per la consellera d’Agricultura, Desenvolupament Rural, 
Emergència Climàtica i Transició Ecològica.

M’agradaria que ses senyories mantingueren silenci i que no 
haguérem d’estar cridant per a poder continuar en el Ple.

Senyora Díaz, quan vosté vullga, té la paraula.

La senyora Díaz González:

Gracias, señora presidenta .

Febrero de 2016. La señora Oltra, vicepresidenta del Consell 
del Botànic, en un acuerdo enmarcado en gobernar para 
las personas, dijo: «¿Por qué está justificada esta urgencia? 
Está justificada básicamente por motivos de seguridad 
viaria, ya que este tramo de carretera discurre a través de 
la población, y sus características geométricas y el elevado 
tránsito de vehículos pesados genera una situación continua 
de peligrosidad y molestias a los vecinos de la población.

»Con esta actuación, lo que se pretende es evitar estas 
molestias, reducir la inseguridad vial y limitar los problemas 
de contaminación acústica y atmosférica».

Dicho esto, ustedes paralizan la variante sur de Pedralba y 
por fin nos vemos con esta gran noticia el pasado agosto 
de este mismo año. Se lo digo porque la pregunta que yo 
le presento fue hace un año, y evidentemente han pasado 
cosas desde entonces .

Así que vamos a actualizar. En agosto, vía libre para la 
variante sur de Pedralba que sacará el tráfico pesado del 
centro . 
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Mire, yo, cuando vi esta noticia, me sorprendió bastante 
porque en la comisión de julio de obras públicas los grupos 
parlamentarios que sustentan al Consell negaban en rotundo 
que la variante sur de Pedralba se fuera a ejecutar en algún 
momento. Y la verdad es que nos sorprendió que saliera 
adelante .

Y nos alegramos, nos alegramos por ello. Por eso, también, 
lo que me gustaría preguntarle, después de que se paralice 
de nuevo, que eso ya sí que no nos sorprendió, de que 
admitieran ese recurso de alzada de una plataforma 
ecologista de Compromís, cuando no cabía recurso, 
porque la prórroga de la vía era un acto firme, nos gustaría 
que nos dijera qué argumento legal, jurídico ha utilizado 
para paralizar de nuevo la variante sur de Pedralba, para 
suspender la declaración de impacto ambiental, señora 
consellera . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta a la pregunta formulada, té la paraula 
l’honorable consellera. Quan vullga, senyoria.

La senyora consellera d’Agricultura, Medi Ambient, Canvi 
Climàtic i Desenvolupament Rural:

Gràcies .

Senyora diputada, la seua pregunta no era eixa . I, si la va 
registrar fa un any, fa un any que la podria haver canviat, si 
volia canviar la pregunta .

I per això, vosté, que diu: «¿Van a corroborar la vigencia de 
la declaración de la urgente ocupación respecto a la variante 
sur de Pedralba?», jo li contestaré a la seua pregunta per 
respecte a vosté mateixa (aplaudiments) que podria...

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyoria .

La senyora consellera d’Agricultura, Medi Ambient, Canvi 
Climàtic i Desenvolupament Rural:

…i ha tingut un any per a fer una operació de cinc minuts, 
que és canviar la preguntar la pregunta i registrar-la ací, en 
les Corts, i és que «una cosa que está vigente ni se corrobora 
ni no se corrobora. Está vigente». I això és la contestació que 
jo li faig. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a continuar en la formulació de la pregunta, té la paraula 
la il·lustre diputada . 

 
La senyora Díaz González: 

Es lógico que usted no me quiera contestar, porque no tiene 
ni un solo argumento legal jurídico para paralizar…, para 
suspender la declaración de impacto ambiental . Ni uno solo . 

Estuvieron reunidos hace poco tiempo tanto la alcaldesa de 
Pedralba con personal de su conselleria . No había ni un solo 
informe técnico que avalara la suspensión. Ni uno solo. 

La alcaldesa de Pedralba le ha pedido que argumente 
legalmente, jurídicamente esa suspensión. Y ustedes no 
han podido . Usted no ha podido ahora contestarme . No 
quiere contestarme, porque no tiene contestación, señora 
consellera . 

 Mire, sabe que en los tribunales la batalla está ganada. La 
variante sur de Pedralba antes o después se hará. Y se hará 
por las personas. Pero, mientras tanto, a mí me gustaría que 
me contestara: ¿cuándo van a levantar la suspensión ilegal 
de la declaración de impacto ambiental? 

¿Cuándo va a permitir que los vecinos de Pedralba dejen de 
sufrir que pasen accidentes, como el que le muestro, que 
este ha pasado después de poner los semáforos? Es decir, 
cuando colocan los semáforos no se soluciona el problema. 
El problema sigue existiendo. 

¿Cuándo va a permitir que los vecinos de Pedralba dejen 
de sufrir el tráfico pesado, la inseguridad, la contaminación 
acústica y la contaminación atmosférica, que se supone que 
tanto les preocupa a ustedes? 

¿Cuándo va a permitir, al fin y al cabo, señora consellera, que 
los vecinos de Pedralba, que los vecinos de los municipios 
de alrededor que también sufren esta suspensión, que los 
usuarios de esa carretera…, cuándo va a permitir que todas 
esas personas dejen de sufrir su sectarismo? (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria . 

Per a continuar donant resposta formulada, té la paraula 
l’honorable consellera . 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

Probablement, del més sorprenent de tot, és que vostés 
totes les accions que estan diguent, en tot cas, les han fetes 
governs actuals . 

De sobte, eixa carretera està col·lapsada. De sobte, eixa 
carretera és un perill per als veïns i veïnes. De sobte, hi 
ha una empresa vitivinícola en la zona. De sobte, els veïns 
porten anys reivindicant . . . (Veus)
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La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyories . 

 
La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

Vostés van estar 20 anys en el govern... 

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyories . 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

...i no van plantejar absolutament res. No van plantejar 
absolutament res . 

De fet... (remors)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

¡Senyories! 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

...de fet, li dic una cosa... li vaig a dir una cosa...

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Un moment . . . un moment, honorable consellera . 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

No van plantejar ninguna mesura. 

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Mantinguen silenci. 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

L’única cosa que van fer és encarregar un informe on 
s’analitzaven les variants... I li vaig a dir una cosa que vostés 

van fer, que vostés van fer. Estudiant les variants, van 
estudiar quatre pel nord –que no passem pel parc natural–, 
quatre pel sud, i la conclusió del govern del Partit Popular 
era descartar les quatre alternatives de carretera, que no 
passaven pel parc, per qüestions econòmiques.

I, mire, jo soc la consellera de medi ambient. ¿Vosté ho 
entén? Soc la consellera de medi ambient. No soc la 
consellera d’obres públiques, no soc la consellera d’hisenda. 
He de vetlar pels interessos també del nostre entorn natural . 
(Veus, aplaudiments)  

 
La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyories . 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

I a vosté si això no li queda clar... 

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyora Díaz. 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

...li hauria de preguntar a un altre conseller. I jo, a 
diferència... (veus) 

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyora Díaz, per favor. Mantinga silenci. 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

...dels consellers que hi havia de medi ambient del Partit 
Popular, en volta d’avantposar els interessos urbanístics als 
mediambientals, he de posar interessos mediambientals 
sobre la taula i he d’analitzar per principi de prudència . . ., 
(veus) he d’analitzar per principi de prudència les 
conseqüències... 

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyora consellera . . . senyora consellera, un moment . 
Senyora consellera, un moment . 

Mantinguen silenci. Està en l’ús de la paraula l’honorable 
consellera. És molt desagradable que l’estiguen permanent 
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interrompent. Aixina que, per favor, mantinguen silenci 
i respecten els torns de paraula. És molt complicat, amb 
mascareta i amb els micros, poder seguir este debat . Aixina 
que, per favor, silenci. Ara i en totes les intervencions que hi 
ha hagen després, ja ho indique. (Aplaudiments)

Quan vullga, senyoria. 

 
La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

Gràcies . 

Jo crec que vosté podrà entendre que la meua obligació i les 
meues competències són analitzar l’impacte ambiental dels 
projectes.

I jo li dic que, per principi de prudència i davant d’una 
circumstància recorreguda amb arguments . . .

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyories . 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

...que s’han tingut en compte per a donar audiència i, 
com vosté ha dit, és que esta conselleria s’ha reunit amb 
l’ajuntament, és que esta conselleria s’ha reunit amb la 
diputació i volem que s’argumente exactament si esta 
pròrroga està conforme o no al que s’ha de respectar per 
normativa. I pel principi de prudència s’ha tingut en compte 
uns arguments i se li ha demanat a la diputació que ens diga 
exactament si el contenciós ha afectat al temps en el qual 
estava la via vigent . 

I per tant . . . (veus)

 
La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyoria . 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

...ja no hi ha més, principi de prudència i la valoració exacta 
sobre els impactes ambientals que puga tindre una carretera 
en el Parc Natural del Túria . 

¿Vosté entén... vosté entén... (veus)

 
 
La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyoria . 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

...que si jo no aplique en principi de prudència, podem 
tindre, com ha passat en altres ocasions de mans 
d’irresponsables en la conselleria de medi ambient, 
conseqüències «irreversibles» davant d’un entorn natural 
nada..., vaja,  como si fuera cualquier cosa, que és el Parc 
Natural del Túria? 

¿Vosté pensa que jo no he d’analitzar en les meues 
competències i en la meua obligació l’impacte ambiental 
sobre una infraestructura que pot ser irreversible? 

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyoria... senyora Díaz, mantinga silenci. No vull cridar-la a 
l’ordre . 

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica: 

I li dic més . Torne a demanar a tots vostés, a la diputació 
que, si hi ha una alternativa que no passa pel parc natural i, 
per tant, no té clarament ninguna afecció ambiental, perquè 
lògicament ni el toca ni el roza, que els principis econòmics 
no s’interposen a la seguretat, a les necessitats de Pedralba, 
però també a les necessitats del Parc Natural del Túria . 

Gràcies . (Aplaudiments) 

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria . 

Passem a la pregunta . . . (Veus)

Quan ses senyories vullguen mantindre silenci. Crec que 
en l’escoleta del meu fill són més respectuosos els xiquets 
de dos anys en el manteniment i el respecte del que està 
passant en esta cambra . (Aplaudiments)

Passem a la pregunta 232, que formularà el diputat Rubén 
Ibáñez, del Grup Parlamentari Popular, al conseller d’Hisenda 
i Model Econòmic sobre el canvi de model de finançament. 

Quan vullga, senyoria. 

El senyor Ibáñez Bordonau:

Gracias, presidenta . 

Señor Soler, buenos días . 

Hay algunas fechas señaladas en el calendario y una de ellas 
es cuando usted presenta los presupuestos . Todo el mundo 
espera si va a obrar la magia a que habitualmente nos tiene 


